
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 16. januar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 440
Vil ministeren forud for samrådet om demensramtes behandling i retssystemet redegøre 
for, om politiet og/eller anklagemyndigheden var bekendt med, at der var et egnet afso-
ningssted til den demensramte mand, jf. at Kolding Kommune var langt med et tilbud 
ifølge aktindsigter fra Alzheimerforeningen, og vil ministeren, hvis politiet og anklagemyn-
digheden ikke var bekendt med dette, og Retslægerådet derfor ikke havde den oplysning 
ved sin indstilling om anbringelse på psykiatrisk afdeling, redegøre for hvad mulighederne 
så er ift. "genoptagelse" af sagen med henblik på at anbringe den demente et mere 
egnet sted end psykiatrisk afdeling, jf. artiklen ”Bolig kunne få demensramt mand væk fra 
psykiatrisk afdeling - men kommune tav” fra tvsyd.dk den 10. december 2024?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 27. januar 2025.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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